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Ve  čtvrtek 24. listopadu v  podvečer 
se  konalo slavnostní rozsvícení davel-
ského vánočního stromu. „Nové“ pro-
středí parku u  školy bylo vyzdobeno 
nejrozmanitějšími ozdobami vyrobe-
nými našimi školáky. Krátce po  páté 
odpoledne jsme společně odpočítali 
slavnostní rozsvícení stromečku a  poté 
v  krásně osvětlené venkovní učebně 

zazpíval sbor malých i velkých zpěváků 
davelské školy několik vánočních koled.
Dovolte mi jménem školy poděkovat 
všem, kteří se podíleli na hladkém prů-
běhu celého večera. Naše díky patří 
dětem, paním učitelkám a  vychovatel-
kám za  nácvik koled a  vánoční výzdo-
bu parku, panu Smažíkovi za  hudební 
doprovod, panu Neprašovi za ozvučení 

celé akce, davelským hasičům za  tech-
nickou přípravu a  zajištění občerstvení 
celé akce a  městysi Davle za  ozdobení 
stromku a  altánu. Nové prostředí da-
velského parku se  osvědčilo a  letoš-
ní advent jsme přivítali v  bezpečném 
a klidnějším prostředí. Snad se to stane 
tradicí i pro příští léta.

V Y D Á V Á M Ě S T Y S D A V L E

číslo 365 3/2016 10 Kč

První rozsvícení vánočního stromu v parku

ní 
ní 

tradicí i pro příští léta.

Krásné prožití 
vánočních svátků, 
spoustu pohody, 
klidu a úspěchů 
v novém roce 

přejí zastupitelé 
městyse Davle
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12. veřejné zasedání se  konalo 
23. 6. 2016 v salonku Hotelu Pivovar. Pří-
tomno bylo 7 zastupitelů.

Byla provedena kontrola zápisu z  pře-
dešlého zasedání. Zastupitelstvo vzalo 
na vědomí rozbor hospodaření I. čtvrtle-
tí roku 2016 (příjmy: 9 779 048,35 Kč; vý-
daje: 10 451 703,30 Kč) a  návrh občanů 
na zlepšení životní úrovně v Davli (vyře-
šení parkování na chodnících a v centru 
Davle; zlepšení průchodnosti – omezení 
prodeje na chodnících; zprovoznění ve-
řejných toalet; oprava chodníků).

Zastupitelstvem městyse Davle byly 
schváleny následující body:
• Úprava rozpočtu č. 3 v  roce 2016; 

příjmy po úpravě: 24 829 000 Kč; vý-
daje po úpravě: 24 829 000 Kč.

• Závěrečný účet městyse Davle 

za  rok 2015 – Rozpočtové příjmy 
městyse (včetně přijatých dotací 
ve  výši 24 616 000  Kč byly schválený-
mi úpravami navýšeny na konečných 
62 893 052 Kč. 

• Celkové příjmy městyse za  rok 

2015 činily 78  959  081,55  Kč (bez 
konsolidace).

• Rozpočtové výdaje na  rok 2015 
ve  výši 24 616 000  Kč byly schvále-
nými úpravami navýšeny na  koneč-
ných 61 849 941  Kč. Celkové vý-

daje městyse za  rok 2015 činily 

77 915 764,72 Kč (bez konsolidace).
• Vzhledem k  údajům o  hospodaření 

městyse a  závěrům kontroly hospo-
daření za sledované období, schvalu-
je zastupitelstvo závěrečný účet měs-
tyse za rok 2015 „bez výhrad“.

• Účetní závěrky pro městys Davle, 

MŠ, ZŠ, ŠJ za rok 2015.

• Smlouva o zřízení věcného břeme-

ne – služebnosti s  ČEZ Distribuce, 

a. s.

 – č. IV-12-6000863/01 s  názvem 
Davle – V  Kejsíři posílení NN. Věc-
né břemeno se zřizuje na pozemku 
p. č. 86/60 v  k. ú. Davle za  náhra-
du 2000 Kč. Jedná se o 2x závěsné 
kabelové vedení NN + betonový 
sloup.

 – č. IV-12-6002172/01 s  názvem 
Davle – Račany kVN, TS, kNN. Věc-
né břemeno se  zřizuje na  pozem-
cích p.č. 416/3, 454/4, 642/1, 643/5 
a 644/8 vše v k. ú. Davle za jednorá-
zovou náhradu 139  500  Kč. Jedná 
se o umístění kioskové TS, kabelové 
vedení NN a VN a kabelové skříně.

 – č. IV-12-6003596/01 s  názvem 
Sloup – Na  Plazech – kNN pro 
p. č. 145/18 – p. Dufek. Věcné 
břemeno se  zřizuje na  pozem-
cích p. č. 145/52, 145/81 a  145/97 
v  k. ú. Davle za  jednorázovou ná-
hradu 7260  Kč včetně DPH. Jedná 
se o kabelové vedení kNN.

• „Obecně závazná vyhláška 

č. 1/2016“ o  zákazu požívání alko-

holu na  některých veřejných pro-

stranstvích.

• Kupní smlouva – odkup pozem-

kových parcel 403/9 – 219  m2, 
32 – 140 m2, 35 – 95 m2, 58 – 288 m2, 59 
– 172 m2, 60 – 70 m2 a 410/75 – 195 m2 
vše v k. ú. Davle od Bc. Ludomíra Lan-
dy za 50 Kč/m2

• Kupní smlouva – odkup pozemko-

vé parcely 164/69 – 187 m2 v k. ú. Da-
vle od  Ing.  Lubomíra a  Marie Pejčo-
chových za celkovou cenu 1000 Kč.

• Směnná smlouva směny pozemko-

vých parcel 243/7 za 234/5 v k. ú. Sá-

zava u Davle mezi městysem Davle 

a  Ing.  Jaroslavem Obermajerem. 
Městys Davle je výlučným vlastníkem 
pozemkové parcely p. č. 234/5 – 5 m2 
v k.ú. Sázava u Davle. Pan Ing. Jaroslav 
Obermajer je výlučným vlastníkem 
pozemkové parcely p. č. 243/7 – 72 m2 
v k. ú. Sázava u Davle.

• Smlouva o  výpůjčce mezi městy-

sem Davle a Středočeským krajem. 
Na  základě špatného stavu mostu 
ev. č. 104-001 – most přes Vltavu, kte-
rý je ve vlastnictví Středočeského kra-
je, bude na základě osudku realizová-
na akce „Oprava mostu ev. č. 104-001, 
Most přes řeku Vltavu v  obci Davle“, 
jejímž investorem bude Středočeský 
kraj. Na základě realizace této stavby 
budu dočasně zabrány části těchto 
pozemkových parcel: p. č. 77/1, 77/4 
v k. ú. Davle a p. č. 241/1, 28/7, st. 459, 

28/10, 309, 40/51, 40/67, 40/66, 40/69, 
40/53, 241/29, 40/59, 40/54, 40/52, 
241/32, 241/31, 40/39, 40/37, 40/40, 
40/41, 40/35, 40/45, 40/63 vše v  k.ú. 
Sázava u Davle.

• Nájemní smlouva – nájem nebyto-

vého prostoru v č. p. 63 ve 2. podla-

ží o  výměře 11  m2 v  k.ú. Davle fi r-

mě DAKOV spol. s r. o., IČ 00616974, 
za nájem 1 000 Kč/měsíčně + náklady 
na služby.

• Ceny vodného a  stočného – cena 
vodného za  m3 zůstává stejná – 
42,76  Kč bez DPH, cena stočného 
za  m3 se  zvyšuje na  29  Kč bez DPH 
s platností od 1. 9. 2016.

• Nájemní smlouva na  část pozem-

ku 197/32, lesní pozemek o  výměře 
416 m2 a pozemek 197/129, pozemek 
pod rekreační chatou č.ev. 287 o  vý-
měře 36 m2 vše v k.ú. Sázava u Davle 
paní Heleně Dekastellové za  cenu 
3488 Kč/rok.

• Nájemní smlouva na  část pozem-

ku 197/32, lesní pozemek o  výměře 
157 m2 a pozemku 197/136, pozemek 
pod rekreační chatou č.ev. 139 o  vý-
měře 42 m2 vše v k. ú. Sázava u Davle 
panu Vojtěchovi Gramanovi za  cenu 
1 531 Kč/rok.

• Nájemní smlouva na  část pozem-

ku 197/32, lesní pozemek o  výměře 
318 m2 a pozemku 197/116, pozemek 
pod rekreační chatou č. ev. 264 vše 
v k.ú. Sázava u Davle panu Richardovi 
Lenczykovi za cenu 2898 Kč/rok.

• Přijetí dotace ve  výši 500 tis. Kč 

z  rozpočtu Středočeského kraje 
a uzavření smlouvy na poskytnutí do-
tace – ulice K Rybníku.

• Přijetí dotace ve  výši 47 tis. Kč 

z  rozpočtu Středočeského kraje 
a uzavření smlouvy na poskytnutí do-
tace na knihovnu.

• Revokace bodu č. 10 z 8/2015 zase-

dání – Bažantovi – odkup 2/3 pozem-
ků 164/30 a 164/66 od Věry a Zuzany 
Bažantových za 750 Kč.

Zastupitelstvo neschválilo odkoupe-

ní nemovitostí:

• Vyjádření se  k  nabídce odkupu 

chaty č. ev. 316 v k.ú. Sázava u Da-

vle za nabídkovou cenu 270 000 Kč 

od Mgr. Ireny Adamenkové, bytem 
Slunečná 274, 250 68 Husinec – Řež, 
jako vlastník nemovitosti č.ev. 316 

12. veřejné zasedání

pokračování na str. 2
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13. zasedání zastupitelstva městyse 
Davle se konalo dne 11. 8. 2016 v ob-
řadní síni městyse Davle. Zasedání 
se  zúčastnilo 7  zastupitelů. Projed-

náváno bylo sloučení příspěvkové 
organizace Školní jídelna Davle s pří-
spěvkovou organizací Základní škola 
Davle. Zastupitelstvo schválilo ná-

stupnickou – přejímající organizaci, 
kterou bude s účinností od 1. 1. 2017 
Základní škola Davle, se sídlem Škol-
ní 96, 252  06 Davle, IČ:  470  05  319, 
na  kterou přechází k  tomuto datu 
v  plném rozsahu všechna práva, zá-
vazky a povinnosti, včetně práv a zá-
vazků vyplývajících z  pracovněpráv-
ních vztahů.

14. zasedání zastupitelstva městyse Da-
vle proběhlo dne 22. 9. 2016 v salonku 
Hotelu Pivovar.
Při kontrole zápisu z předešlého zase-

dání byl projednáván přechod u školy. 
Byl prodloužen interval zeleného signá-
lu o 2 s, okolí školy bylo osazeno nový-
mi viditelnějšími značkami. Dále došlo 
k označení míst pro invalidy na parkovi-
šti u Coopu a u bytovek.

V  dalším bodu programu zastupitel-
stvo vzalo na  vědomí rozbor hospo-

daření II. čtvrtletí roku 2016, kdy 
příjmy byly 16 583 874,64  Kč a  výdaje: 
14 937 963,82 Kč.

Zastupitelstvem městyse byly schvále-
ny následující body:
• Úprava rozpočtu č. 4 v  roce 2016 

(příjmy po  úpravě: 25 978 000  Kč; vý-
daje po úpravě: 25 978 000 Kč).

Zpráva o  uplatňování územního plánu 
městyse Davle.
Zastupitelstvo městyse Davle

A) Bere na  vědomí: Informaci pořizo-
vatele o  „Vyhodnocení projedná-
vání návrhu zprávy o  uplatňování 
územního plánu Davle“.

B) Schvaluje: Zprávu o  uplatňování 
územního plánu Davle (dále jen 

„Zpráva“) podle § 6 odst. 5 písm. e) 
a § 47 odst. 5 ve spojení s § 55 odst. 
1 zákona č. 183/2006 Sb., o územním 
plánování a stavebním řádu (stavební 
zákon), ve znění pozdějších předpisů 
(dále jen „stavební zákon“), za obdo-
bí od  vydání územního plánu Davle 
(dále jen „ÚP Davle“) dne 7. října 2010

C) Ukládá starostovi: 1. zabezpečit 
zpracování návrhu změny č. 2 ÚP 
Davle na základě schválené zprávy 
o uplatňování ÚP Davle podle § 55 
odst. 1 stavebního zákona; 2. zve-
řejnit způsobem umožňujícím dál-
kový přístup zprávu o  uplatňování 
ÚP Davle v souladu s § 165 odst. 3 
stavebního zákona; 3. předat doku-
ment „Zpráva o uplatňování územ-
ního plánu Davle – Doklady o  po-
řizování a  schválení“ po  jednom 
vyhotovení městysi Davle, společ-
nosti PRISVICH, s.r.o., výkonnému 
pořizovateli, a budoucímu zhotovi-
teli návrhu změny č. 2 ÚP Davle.

• Smlouva o dílo s fi rmou P-V rekul-

tivace, s. r. o. – Rekonstrukce uli-

ce K  Rybníku a  Neprůjezdní. Cena 
za dílo činí 5 316 905 Kč vč. DPH. Bylo 
vyzváno pět fi rem, dorazily čtyři na-
bídky. Nejlevnější byla nabídka fi rmy 
P-V rekultivace, s. r. o.

• Prodej pozemku p. č. 602/13 – 16 m2 

v k.ú. Davle Pavlovi a Miluši Ober-

majerovým za kupní cenu 8000 Kč.
• Prodej části pozemku p. č. 508/5 – 

24 m2 v k. ú. Davle SJM Věře a Vlas-

timilu Bouškovým za  kupní cenu 
12 000 Kč.

• Prodej pozemkových parcel 

p. č. 86/10, 86/73, 86/74 a  86/75 

v k. ú. Davle Kateřině a Dagmar Fi-

alovým za cenu 97 500 Kč. Jde o his-
toricky zastavěné pozemky.

• Pronájem části pozemku 

p. č. 197/32 a pozemku p.č. 197/179 

v k. ú. Sázava u Davle manželům Jit-

ce a  Liborovi Kryštofovým za  cenu 
3179 Kč/rok.

• Pronájem části pozemku 

p. č. 197/32 v  k. ú. Sázava u  Da-

vle Martinovi Kuchařovi za  cenu 
560 Kč/rok. Jde o část příjezdové ces-
ty k  parcele p. č. 187/2 a  k  rekreační 
chatě č. ev. 150.

• Pronájem části pozemku p. č. 

197/32 a pozemku p. č. 197/85 v k.ú. 

Sázava u  Davle Šárce Vonkové 
za cenu 1530 Kč/rok.

• Smlouva o smlouvě budoucí o zříze-

ní věcného břemene – služebnosti 

a  smlouvy o  právu provést stavbu 

č. IV-12-6020096/VB/01 s ČEZ Distri-

buce, a. s. s názvem „Davle, V Hliníku, 
kNN pro parcelu p. č. 427/43“. Budoucí 
věcné břemeno se  bude týkat po-
zemkových parcel 431/3, 499/1, 650/3, 

13. veřejné zasedání

14. veřejné zasedání

v k.ú. Sázava u Davle, městysi Davle 
ve  smyslu zákonného ustanovení 
§ 30 občanského zákoníku v  rámci 
předkupního práva nabízí k  odpro-
deji nemovitost č.ev. 316 za  cenu 
270 000 Kč.

• Vyjádření se  k  nabídce odkou-

pení chaty č.ev. 359 v  k.ú. Sáza-

va u  Davle za  nabídkovou cenu 

169  000  Kč od  spoluvlastnic Mi-

leny Marešové a  PhDr.  Jany Ze-

manové. Milena Marešová, bytem 
Krátká 2441/11, 100  00 Praha 10 
a PhDr. Jana Zemanová, bytem Krát-
ká 2441/11, 100  00 Praha 10, jako 
spoluvlastnice nemovitosti č.ev. 359 
v k.ú. Sázava u Davle, městysi Davle 

ve  smyslu zákonného ustanovení 
§ 30 občanského zákoníku v  rámci 
předkupního práva nabízí k  odpro-
deji nemovitost č.ev. 359 za  cenu 
169 000 Kč.

Na  závěr proběhla rozsáhlá diskuze. 
Kompletní znění a  zápis ze  zasedání je 
uveřejněn na  stránkách městyse www.
mestysdavle.cz

pokračování na str. 3
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Vyhlašovatelem této soutěže je Mini-
sterstvo pro místní rozvoj, Minister-
stvo zemědělství, Spolek pro obnovu 
venkova ČR a  Svaz měst a  obcí. V  le-
tošním roce se do 22. ročníku soutěže 
Vesnice roku 2016 přihlásilo celkem 
251 obcí ze třinácti krajů České repub-
liky. Komisaři posuzovali účastníky 
dle nejrůznějších kritérií v  několika 
oblastech. Obce, které získaly zlatou 
stuhu, a tedy prvenství na úrovni kra-
jů, postoupily do finále. Ve Středočes-
kém kraji, který je krajem s nejvyšším 
počtem obcí (1145), se  do  krajského 
kola soutěže přihlásilo pouze 13 obcí. 
Je to  dost ostuda, která padá hlavně 
na  Středočeský kraj, který nevěnu-
je této soutěži náležitou pozornost, 
jako je tomu v jiných krajích. Návštěva 

pokračování na str. 5
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427/40, 427/2 a  648 vše v  k. ú. Davle 
za  jednorázovou náhradu 34 400  Kč. 
Jedná se o uložení kabelového vedení 
NN 0,4 kV.

• Smlouva o smlouvě budoucí o zříze-

ní věcného břemene – služebnosti 

a  smlouvy o  právu provést stavbu 

č. IV-12-6020010/VB/01 s  ČEZ Dis-

tribuce, a. s. s názvem Davle, kNN pro 
p.č. 410/23. Budoucí věcné břemeno 
se  bude týkat pozemku p. č. 410/42 
v k.ú. Davle, za  jednorázovou náhradu 
1200 Kč. Jedná se o uložení kabelového 
vedení do chráničky v ulici Nad Lomem.

• Souhlas s  architektonickým řeše-

ním stavby rodinného domu č. p. 32 
podle projektu MgA. Víta Šimka.

Zastupitelstvo neschválilo odkup cha-

ty č.ev. 361 v  k.ú. Sázava u  Davle 

za 350 000 Kč. Pan Waldemar Jiruš, by-
tem Na  Hutích 581/1, 160  00 Praha  6, 
jako vlastník nemovitosti – rekreač-
ní chaty č.ev. 361 v  k.ú. Sázava u  Da-
vle, ve  smyslu zákonného ustanovení 
§  3056 občanského zákoníku, v  rámci 
předkupního práva nabízí k  odprodeji 
nemovitost – rekreační chatu č.ev. 361 
v k.ú. Sázava u Davle za cenu 350 000 Kč
Na  závěr zasedání pan starosta infor-
moval:
• volby do  krajského zastupitelstva 

v termínu 7. a 8. 10. 2016

• Nový davelský most – nemáme 
mnoho informací a  budeme se  od-
volávat ke  stavebnímu povolení, 

protože nejsme spokojeni s  pod-
mínkami a  zabezpečením bez-
pečnosti zahrady mateřské školy. 
Stavba by  podle informací měla 
probíhat od  března 2017 do  října 
2017. Středočeský kraj ještě nemá 
ukončené výběrové řízení.

• Městys se  pokusil podat žádost 
na nové chodníky v  rámci projektu 
IROP. Mělo by se jednat o chodníky 
od Pizzerie k Pivovaru oboustranně 
a od Cementářů ke Sběrným surovi-
nám.

• 9. 9. 2016 proběhla kontrola hospo-
daření na úřadě městyse Davle Kraj-
ským úřadem Středočeského kraje.

• Proběhla kontrola ČŠI v Základní ško-
le Davle.

24.  10.  2016 se  konalo 15. zasedání za-
stupitelstva městyse Davle v obřadní síni 
městyse Davle. Na programu byly pouze 
dva body k  projednání. V  prvním bodu 
byla schválena smlouva o  dílo s  fi rmou 
IM -stav Praha s.r.o. na opravu Starého da-

velského mostu. Výběrové řízení na akci 
proběhlo dne 13. 10. 2016 za účasti čtyř 
fi rem a zvítězila fi rma IM-stav Praha s. r. o., 
IČ: 264  65  728 s  cenou 5 048 199,99  Kč 
vč. DPH. V druhém bodě byla schválena 
kupní smlouva s  ČR – Správa státních 

hmotných rezerv, IČ: 48133990 na  od-
koupení nemovitosti parcely st. 955, k.ú. 
Davle o výměře 557 m2, jejíž součástí je 
nemovitost skladová hala bez č. p./č. e. 
za cenu 2 100 000 Kč. Budova je umístěna 
v oploceném areálu ve vlastnictví městy-
se Davle. V diskuzi se ptala pí Kotábová 
na  stav silnic ve  Sloupu. Pan starosta jí 
sdělil, že  v  současné době je projedná-
vána projektová dokumentace na rekon-
strukci ulice Okružní.

15. veřejné zasedání 

Vesnice roku 2016
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komise v  Davli proběhla 23.  května. 
Vyhlášení výsledků proběhlo 16. červ-
na v  Kutné Hoře, kde komise sdělila, 
že  kvalita prezentací všech zúčast-
něných obcí byla obrovská a  celko-
vé dojmy hodnoticí komise ze  všech 
návštěv byly velmi pozitivní. Právě 
z důvodu nízkého počtu přihlášených 
obcí mohly být v souladu s podmínka-
mi soutěže uděleny pouze čtyři stuhy 
(zlatá, modrá, bílá a  zelená). Komise 
se  po  důsledném posouzení všech 
hodnoticích kritérií rozhodla neudělit 

oranžovou stuhu (za  spolupráci obce 
a  zemědělského subjektu). Slavnost-
ní předávání ocenění se  uskutečnilo 
23. července v  obci oceněné zlatou 
stuhou – v Úholičkách, za účasti hejt-
mana Středočeského kraje. Převzetí 
ocenění se  za  Davli zúčastnil staros-
ta, místostarosta a  za  vltavany Josef 
Bílek. Davle nakonec získala dvě oce-
nění – Diplom za  nehmotné kulturní 
dědictví (Vltavan Davle) a  Koláčovou 
cenu (nejlepší koláčky ochutnávané 
komisí). Modrou stuhu za společenský 
život získal městys Kácov, bílou stuhu 

za činnost mládeže získala obec Cítov 
a zelenou stuhu za péči o zeleň a život-
ní prostředí získala obec Kostelní Hlav-
no. Jen připomínáme, že  jelikož jsme 
v této soutěži již v minulých letech zís-
kali modrou i bílou stuhu, nebyli jsme 
do ocenění těchto stuh zařazeni. V Lu-
hačovicích 17. září došlo k  vyhlášení 
celostátního kola a Vesnicí roku 2016 
se stala obec Kašava ze Zlínského kra-
je. Na závěr bychom chtěli poděkovat 
všem, kteří přípravou a  účastí tuto 
soutěž v Davli podpořili a k získání na-
šich ocenění pomohli.

Z městyse

dokončení ze str. 4

V lednu letošního roku nám dorazila 
informace, že  se  projektuje oprava 
mostu Vltavanů, ev. č. 104-001 v Da-
vli. Na  základě této informace jsme 
vyvolali jednání s projekční kanceláří 
AF -CITYPLAN, s.r.o., Policií ČR, ROPID, 
KSÚS a odborem dopravy MÚ Černo-
šice. Na  jednání nám bylo sděleno, 
že  Středočeský kraj nechal na  most 
vypracovat znalecký posudek, který 
konstatoval, že most je v havarijním 
stavu – stojný pilíř na sázavské stra-
ně vykazuje velké trhliny, ve  špat-
ném stavu jsou chodníky, ložiskové 
tlumiče, veřejné osvětlení i  s  kabe-

láží, nevhodné svody dešťové vody 
a  i  celá mostovka. Je s  podivem, 
že  betonový most, který by  měl vy-
držet 100 let, musí po 25 letech pro-
jít kompletní rekonstrukcí za desítky 
milionů. Doba opravy je plánována 
na  39 týdnů, ale co nás trápí nejvíc, 
je úplná uzavírka mostu na 37 týdnů. 
Částečná uzavírka by  prý způsobi-
la neúměrné prodloužení staveb-
ních prací, které by  se  nevměstnaly 
do  jedné stavební sezony, a  snížila 
by  se  kvalita provedených prací. Při 
uzavření mostu by  objízdná trasa 
pro osobní automobily činila 29 km, 

pro nákladní automobily nebyla ob-
jízdná trasa určena. Autobusová lin-
ka 444 by  končila na  pravém břehu 
Vltavy za železniční zastávkou. Velký 
problém také vidíme v možném uza-
vření části zahrady mateřské školy. 
V  polovině září nám dorazilo sta-
vební povolení, na které jsme podali 
odvolání. Realizace akce je plánová-
na na  jaro 2017. Uvidíme, zda k  rea-
lizaci akce dojde, zda se  po  volbách 
nezmění priority kraje. Nejhorší va-
riantou by  bylo, kdyby most kvůli 
znaleckému posudku uzavřeli a  ne-
opravovali.

Bude most Vltavanů uzavřen?

Problém bezpečnosti na  semaforu 
před školou je palčivý problém frek-
ventované komunikace II/102 skrz 
obec. Poslední dobou bylo na přecho-
du několik nehod, které zavinili jak 
chodci, tak nepozorní řidiči. Poslední 
nehoda v  červnu 2016, kdy nepozor-
ný řidič srazil dítě přecházející na  ze-
lenou, vedl okolní starostky, starosty 
a  představitele Davle, aby zahájil jed-
nání s  Krajskou správou údržby silnic, 
Policií ČR a  Městským úřadem Čer-
nošice o  zvýšení bezpečnosti na  pře-
chodu pro chodce. Bohužel stávající 
povrch neumožňuje efektivně využít 

vodorovné dopravní zna-
čení ani nastříkat červeno-
hnědé brzdicí pruhy před 
přechodem. Přesto došlo 
ke  shodě, jak zajistit větší 
bezpečnost dětí, a  bylo 
dohodnuto, že  bude pro-
dloužen interval zeleného 
panáčka, aby děti přechá-
zely na  zelenou bez nut-
nosti využít červeného 
intervalu, bylo vyměněno dopravní 
značení A12 Děti za nohou s refl exním 
podkladem a  zároveň snížen počet 
ostatních značek. V  neposlední řadě 

bude upravena projektová dokumen-
tace k  rekonstrukci II/102, která bude 
doplněna o  zklidňující prvky v  úseku 
před školou.

Zvýšení bezpečnosti na semaforu před školou
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Z obce

Zastupitelstvo městyse Davle se rozhod-
lo zdražit cenu stočného – hlavním důvo-
dem je skutečnost, že kanalizace je v pro-
vozu již 9 let, za tu dobu nebylo stočné 
nikdy zvýšeno, a hlavně začínají postup-

ně odcházet tlaková čerpadla, i  když 
se o ně někteří starali tak, že nikdy k nim 
nemuseli přijet opraváři z  VHS. Vyšším 
výběrem stočného bude městys hradit 
nová čerpadla. Je to pro obyvatele lepší, 

než aby platili celé čerpadlo sami. Stále je 
ale nutné se o čerpadla kontinuálně sta-
rat, jednou za čtvrt roku by se měly očis-
tit sondy v nádrži a neměly by se do WC 
házet nevhodné věci, které by  mohly 
čerpadlo zničit. Pokud by  byla zjištěna 
skutečnost, že se čerpadlo spálilo z důvo-
du vhozených nevhodných věcí do WC, 
může být částka za nové čerpadlo poža-
dována po vlastníku RD.

Název strany, koalice, sdružení
Okrsek 1 – Davle Okrsek 2 – Sloup Celkem DAVLE

počet % počet % počet %

Starostové a nezávislí 81 24,47 36 22,08 117 24,00

Ano 2011 81 24,47 27 16,56 108 22,15

ODS 49 14,80 11 18,04 60 12,70

ČSSD 25 7,55 17 10,42 42 8,58

TOP 09 29 8,76 11 6,74 40 8,19

KDU-ČSL, SZ SNK ED 17 5,13 12 7,36 29 5,92

KSČM 18 5,43 9 5,52 27 5,51

Česká pirátská strana 14 4,22 4 2,45 18 3,67

DSSS 3 0,90 13 7,97 16 3,27

Koalice SPD a SPO 7 2,11 5 3,06 12 2,43

Svobodní a Soukromníci 1 0,30 6 3,68 7 1,42

Úsvit s Blokem proti islamizaci 3 0,90 3 1,84 6 1,20

Volte pravý blok www.cibulka.net 1 0,30 1 0,61 2 0,39

Národní demokracie 1 0,30 1 0,19

Ne ilegální imigraci 1 0,30 1 0,19

Romská demokratická strana 1 0,61 1 0,19

331 156 487 100,00

Zdražení stočného

Výsledek voleb 
do krajského zastupitelstva – říjen 2016

Pro občany vlastnící „chytrý telefon“ 
máme nyní připravenu novou mobilní 
aplikaci „Městys Davle“, která usnad-
ňuje komunikaci s  úřadem městyse 
a naopak. V mobilu budete mít všech-
ny důležité kontakty. Umožní vám 
snadné nahlášení oprav a  nedostatků 
v Davli. Samozřejmostí jsou informace 
o novinkách a akcích městyse. Majitelé 
této aplikace mohou být informováni 
o důležitých věcech pomocí notifi kač-

ních zpráv. Registrací získáte možnost 
obdržet informace přímo z  vaší ulice, 
spolku nebo městské části. Mobilní 
aplikace je k dispozici pro iOS (iPhone 
a pod) a Android.
Stáhněte si aplikaci Městys Da-
vle pomocí QR kódu (obrázek 
QR kódu) a  uvedeného odkazu 
( ht t p : / / my. a d a m a p p. co m / d ow n l o a d / 6 1 8 2 ) , 
nebo vyhledáním názvu Městys Davle 
na Google play nebo App Store.

Městys Davle v mobilu – nová služba pro občany
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Školní okénko

Zima je v  plném proudu a  ve  škole 
se učí, pracuje a tvoří na plné obrátky.
V  letošním školním roce naši školu na-
vštěvuje 367 žáků v  16 třídách a  opět 
se  rozrostl i  davelský učitelský sbor. 
Školní družina navýšila svou kapacitu, 
a tak se v odpoledních hodinách stará-
me o téměř 150 malých školáků.
V  září proběhla ve  škole hloubková 
kontrola České školní inspekce, která 
důsledně prověřila jak pedagogické, 
tak provozní a  ekonomické procesy 
naší školy. Jsem ráda, že  jsme kontro-
lou prošli s velmi dobrým hodnocením, 
které ocenilo jak práci učitelů a vycho-
vatelek, tak vedení školy. Dostali jsme 
od  inspektorského týmu zevrubnou 

analýzu našich silných i  slabších strá-
nek a kromě pochvaly také tipy na ob-
lasti, které bychom mohli rozvíjet. Tu-
díž nás čeká mnoho další práce s cílem 
mít školu, která je příjemným místem 
pro vzdělávání a aktivní a tvořivé učení 
a poznávání.
A co přinesly letošní podzimní měsíce?
• žáci 6. tříd se svými třídními učitelka-

mi se  vypravili na  3denní adaptační 
pobyt do kempu Zadní Třebáň

• ve  spolupráci s  mysliveckým sdruže-
ním jsme sbírali kaštany pro lesní zvěř

• ve  škole jsme měli již tři divadelní 
představení – ve  školní družině vý-
borné divadélko KOS z  Českých Bu-
dějovic, žáci 4. a  5. tříd se  zúčastnili 
anglického představení The Mad Pro-
fessor a všem školákům zahráli davel-
ští dospěláci legendu o sv. Václavovi

• v  hodinách angličtiny s  námi nadále 
pracuje rodilý mluvčí Andrew

• ve  škole opět poskytuje své služby 
školní psycholožka Mgr.  Lucie Hu-
bertová

• pokračujeme v  našich EKO aktivi-
tách –  letos jsme zvolili klíčové téma 
Voda a toto téma, tak typické pro Da-
vli, promítneme do  různých třídních 
i celoškolních aktivit a projektů

• ve  škole pořádáme mnoho odpo-
ledních kroužků, nově jsme otevřeli 
kroužek moderního tancování a krou-
žek včelařský. Pokračuje i oblíbený ša-
chový kroužek.

• učitelský tým se vypravil na teambuil-
ding, tentokrát do Orlických hor

• příjemné podzimní dny jsme často 
trávili ve školním altánu, v davelském 
parku i  širším okolí naší krásné povl-
tavské krajiny

Přeji vám všem klidně 
plynoucí zimní dny.

Mgr. Jana Hrubá, ředitelka školy

V pátek 14. 10. se konalo ve školní dru-
žině tradiční dýňobraní. Kolektiv našich 
vychovatelek si připravil opět pestrý 
program. Kromě oblíbeného dlabání 
a zdobení dýní si děti mohly vyrobit dýni 
z papíru, zaházet míčkem na dýni a zís-
kat tak dýňový balonek, vyrobit z malých 
dýní netradiční panáčky či dekorace. Ani 
tentokrát nechyběla oblíbená degustace 
nejrůznějších dýňových dobrot. Ochut-

návat bylo opravdu z  čeho. V  nabídce 
byly dva druhy dýňové polévky, dýňové 
halušky, dýňový tatarák podávaný na to-
astu, zapečené brambory s  dýní, slané 
i  sladké koláče, kompoty, dýňové pla-
cičky a podobně. Za upečení, usmažení 
a  zhotovení všech dobrot moc děkuje-
me. Odpoledne se jako vždy velmi vyda-
řilo a snad se všem líbilo, tak jako nám.

Mgr. Svatava Chrastilová

Slovo ředitelky

Dýňobraní ve školní družině

CHCETE-LI NAŠI ŠKOLU PODPOŘIT, 

V „ZELENÝCH AKTIVITÁCH“,

VĚNUJTE DAVELSKÉ ŠKOLE 

SVŮJ ODPAD

Přineste drobné elektrospotřebiče,

které již doma neslouží a nám poslouží.

Dále můžete přispět bateriemi, starým papírem,

víčky od PET lahví.

VŠE MŮŽETE NOSIT PRŮBĚŽNĚ DO ŠKOLY

DĚKUJEME
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Školní okénko

V  sobotu 26.  listopadu se konalo 
ve školní družině tradiční tvořivé od-
poledne s  názvem Mami, tati, pojď-
me si hrát. Tým naší školní družiny 
si pro tvořivé návštěvníky připravil 
sedm minidílniček. Děti si mohly s ro-
diči vyrobit adventní věnec nebo sví-
cen, velkou papírovou hvězdu, kula-

tou ozdobu na  stromeček, zvoneček 
z květináče nebo vánoční stromeček 
z  vaty. Nechybělo oblíbené zdobe-
ní perníčků a  občerstvení s  dětským 
čajem plným ovoce a spousta dalších 
dobrot. Děkujeme všem, kteří nevá-
hali a  přišli společně s  námi strávit 
předvánoční čas.

V davelské škole již pátým rokem spra-
vujeme Podpůrný fond určený žákům 
naší školy, jejichž rodiny jsou v  tíživé 
finanční a leckdy i životní situaci.
Prostředky fondu využíváme v  soula-
du s pravidly fondu na úhradu školních 
pomůcek, výletů, odpoledních krouž-
ků a škol v přírodě pro žáky naší školy, 
jejichž rodiny si tyto výdaje aktuálně 

nemohou dovolit. Přispět můžete pří-
mo na  účet školy: 383735329/0800 
jednorázovým zasláním libovolné 
částky nebo třeba pravidelným pří-
kazem k úhradě. Rádi vám na váš dar 
vystavíme potvrzení či uzavřeme da-
rovací smlouvu. Podrobné vyúčtování 
příjmů a výdajů fondu je všem dárcům 
k dispozici v kanceláři školy a prochází 

kontrolou finančním výborem městy-
se Davle.
Vážíme si každého příspěvku od  pra-
videlných i  příležitostných dárců. Je-
jich velkorysost účinně pomáhá po-
třebným žákům naší školy. Bez jejich 
štědrosti by se děti nemohly zúčastnit 
společných akcí a zůstaly by mimo ko-
lektiv svých spolužáků.

Mami, tati, pojďme si hrát

Podpůrný fond Základní školy Davle
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Sport

V sobotu 22. října se v pohádko-
vém městečku Jičín uskutečni-
lo Mistrovství České republiky 
(MČR) starších žáků v judu. Náš 
oddíl Judo Davle -Štěchovice 
se  nominoval se  svými závodní-
ky na  MČR díky bodům závodníků 
za vyhrané zápasy v rámci Českých pohá-
rů (ČP) a Krajského mistrovství Středních 
Čech (K -Sčk) již potřetí, a to poprvé v roce 
2014, kdy oddíl získal v kategorii mladších 
žáků zásluhou Michaely Novotné první 
místo a titul přebornice ČR a Martina Duf-
ka, který se umístil na 3. místě, a Ondřeje 
Kuncla, který se umístil na místě 5. V roce 
2015, kdy se na MČR v kategorii mladších 
žáků nominovali 4 závodníci a oddíl získal 
prostřednictvím Michaely Novotné titul 
vicemistryně ČR. A  konečně v  letošním 
roce, kdy závodníci postoupili z kategorie 
mladších žáků a žákyň do kategorie star-
ších žáků. Z prvního místa v rámci oddílu 
se s 34 body na Ranking listu ČSJu a tře-
tího místa v rámci celé ČR na MČR nomi-
noval Jaroslav Padevět, jako druhý s 20,5 
body, Martin Dufek, a s 8 body Michaela 
Novotná a  Jakub Pospíšil. A  jak to  celé 
dopadlo a  co účasti našich závodníků 
na MČR navíc předcházelo?
Oddíl vyměnil za  pomoci nájemce spor-
tovní haly Honzy Laššáka a se souhlasem 
vedení našeho městečka Davle trénin-
kové prostory, kdy po  12 letech ukončil 
svoji činnost ve  staré tělocvičně naší ZŠ 
a přestěhoval se do nových prostor Spor-
tovaní haly městyse Davle, kde za pomoci 
rodičů a  funkcionářů oddílu přes prázd-
niny upravil do  dnešní konečné podoby 
prostory po bývalém skvoši, kde má nyní 
napevno položené zápasiště, které se ne-
musí po každém tréninku skládat, a navíc 
oddíl není omezován z provozních důvo-
dů ani počtem tréninkových hodin. Dále 
se musel oddíl také vypořádat s nečeka-
ným odchodem trenéra pro závodní čin-
nost Milana Bašeho z  osobních důvodů, 
a to necelý měsíc před vlastním MČR. Tuto 
náročnou funkci se  naštěstí v  krátkém 
čase podařilo obsadit jinými zkušenými 
trenéry. Do  funkce nového závodního 
trenéra byl jmenován Mgr. Jakub Pejcha, 
2. dan, trenér 3. třídy a  rozhodčí 1. třídy 
a  do  funkce trenérky pro naše děvčata 

Ing. Adélka Novotná 1. kyu, tre-
nérka 3. třídy a bývalá mistry-
ně ČR v  kategorii starších žá-
kyň. Oba trenéři se urychleně 
seznámili se  vzniklou situací 

a pod vedením hlavního trené-
ra oddílu Miloslava Málka, 3. dan, 

trenéra a  zkušebního komisaře 2. třídy 
se  společně vrhli do  práce. Tyto veliké 
a  nečekané oddílové změny byly velice 
pozitivně a  s  nečekaným pochopením 
přijaty i od samotných závodníků, za což 
jim velice děkuji. Navíc nečekaně těžkou 
situaci měla před samotným MČR naše 
malá Michaela Novotná, která se musela 
poprat s  nárůstem hmotnosti a  vydržet 
14 dní do MČR s velice přísnou dietou, kte-
rá by ji vrátila zpět do váhy 36 kg. A Míša 
to  vydržela a  přebytečné dkg opravdu 
shodila, a to se ještě den před samotným 
mistrovstvím ČR potýkala s nachlazením.
A teď k samotnému průběhu MČR.
V kategorii starších žáků se z důvodů střev-
ních potíží těsně před závodem omluvil 
z  účasti Jaroslav Padevět, škoda, ve  své 
váhové kategorii měl závodníky, které ČP 
v Ostravě, kde získal 3. místo a na ČP v Tep-
licích, kde obsadil 2. Místo, porazil. Zdraví 
je zdraví a Jára celý rok oddíl vzorně repre-
zentoval a jeho 34 bodů a třetí místo v re-
publice na rankink listu ČSJu bude velikou 
výzvou pro další jeho následovníky. Jára 
totiž v  letošním roce se  závodní činnosti 
vzhledem k věku v kat. starších žáků končí. 
Škoda že to nemohlo být na MČR.

Jako první na  tatami – zápasiště nastou-
pil Jakub Pospíšil. Nezdařilo se, Jakub má 
prostě z nějakého důvodu z velkých závo-
dů respekt, a  tak techniky, které poctivě 
nacvičoval s  Martinem Dufkem, nestačil 
uplatnit a  byl bohužel předčasný konec. 
Navíc jeho soupeř prohrál v následujícím 
kole a Jakuba do oprav nevytáhl. V dalším 
zápase nastoupil Martin Dufek. Martin 
se pral a ještě 4 s před konce to vypada-
lo, že se nerozhodný zápas bude prodlu-
žovat. Neprodlužovalo se, a Martin se tak 
soustředil na světelnou tabuli s časomírou, 
že nic jiného nevnímal, judo je judo a hra-
je se do poslední vteřiny, a tak pro Martina 
bohužel ty poslední vteřiny vyzněly pro 
soupeře a Martin také svůj úvodní zápas 

prohrál a  stejně jako u  Jakuba, ani jeho 
soupeř v  dalším svém zápase nevyhrál, 
a tak ani Martina do oprav nevytáhl.
Mezitím probíhal v nižší váhové kategorii 
nádherný souboj mezi loňským mistrem 
ČR Dvořáčkem z  pražského Dragonsu 
a  naším bývalým závodníkem Ondřejem 
Kunclem, který reprezentuje pražské USK, 
ale byl to  boj mezi Pražákem a  Davelá-
kem, a tak se fandilo Ondrovi, před vlast-
ním zápasem si ještě Ondra pohladil pro 
štěstí rukáv kouzelného judo saka svého 
bývalého trenéra a  pustil se  do  zápasu. 
Ondra byl opravdu lepší než jeho sou-
peř, bohužel názor přihlížejících trenérů 
na  nebodované techniky Ondry nebyl 
rozhodující, na tatami rozhoduje rozhodčí, 
a tak ani kouzelné sako nepomohlo a On-
dra prohrál a celkově skončil na 7. místě. 
Ale mohu s  čistým svědomím prohlásit, 
že  v  tomto zápase měl být vítězem On-
dra, a  tak alespoň touto cestou bych rád 
Ondrovi poděkoval za krásný zápas a jako 
bývalý jeho trenér jsem moc rád, že Ondra 
v konkurenčním USK rozvíjí velice úspěšně 
to, co se v Davli naučil.
A konečně nastoupila ke svému závodu 
i naše Míša Novotná a hned v úvodním 
kole se utkala s Adélou Fišerovou z Tep-
lic, která měla na  ranking listu neuvěři-
telných získaných 46 bodů oproti naší 
Míše s  8  body, navíc oslabenou z  pře-
chozené virózy. Míša se prala a dokonce 
do poloviny svého zápasu i vedla, závěr 
bohužel vyšel soupeřce, a  tak do  dru-
hého zápasu měla Míša minus bodů, 
ale ve svém druhém vystoupení již byla 
celý zápas aktivnější, a tak po provedené 
technice – bočák – hodila svoji soupeřku 
na záda a bylo z toho zasloužené vítěz-
ství, ale aby to bylo ještě více zamotané, 
její soupeřka porazila zase Fišerovou, 
všechny závodnice měly stejný počet 
vyhraných zápasů a stejný počet bodů, 
a tak se dlouhou dobu čekalo, jak to celé 
dopadne, zda se bude pokračovat v zá-
pasech dál, či zda se  bude rozvažovat. 
Nakonec se  rozvažovalo, a  tak se  pře-
bornicí pro letošní rok zaslouženě stala 
Adéla Fišerová z Teplic a naše malá Míša 
obhájila stejně jako v loňském roce vyni-
kající 2. místo.
A oddíl Judo Davle -Štěchovice se z 56 bo-
dovaných oddílů z  celé České republiky 
umístil na nádherném 22. místě a v rámci 
oddílů Sčk na dokonce místě 4.

Ing. Miloslav Málek, předseda a hlavní 
trenér oddílu Judo Davle -Štěchovice

Mistrovství ČR v judu
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V sobotu 23. července jsme uspořádali 
na  sloupeckém hřišti již 3. ročník slav-
ností piva, fotbalu a muziky. Dopoledne 
proběhl fotbalový turnaj starých gard, 
kterého se  zúčastnilo 7 týmů z  blízké-
ho okolí. Kromě domácích jsme přivítali 
kamarády ze Hvozdnice, Měchenic, Da-
vle, Vraného nad Vltavou a týmy Bakera 
a  Relax. Herní systém turnaje byl opět 
stejný jako v minulých letech, hrál každý 
s každým a konečné vítězství vybojoval 
tým Bakera. Odpoledne zahrála k  tanci 
a poslechu skvělá kapela Vysočinka, kte-
rou večer vystřídala diskotéka Dj Hoppy. 
Široká byla i  nabídka piv od  partnera 
akce pivovaru Staropramen. Celá akce 
se  vydařila, jen škoda, že  noční disko-
téku přerušil kolem jedné po  půlnoci 
vytrvalý déšť.
Druhá zářijová neděle patří ve Sloupu 
již tradičně Memoriálu Jaroslava Za-
jíčka v požárním útoku mladých hasi-
čů. 11. září se k nám sjelo 21 družstev 
mladých hasičů, aby poměřili své síly 
v královské disciplíně – požárním úto-
ku. Nově jsme přivítali družstva z Mod-
letic, Lán, Psár atd. Běhalo se jako vždy 
na dva pokusy, z nichž ten lepší se po-
čítal. V  kategorii mladších předvedli 
nejrychlejší útok domácí Sloupu „A“ 
s časem 21,43 s, druhé byly Záhořany 
s časem 23,26 s a  třetí Sloup „B“ s ča-
sem 24,73 s. V  kategorii starších jsme 
si počkali až na poslední tři útoky dne, 
kde se  rozhodovalo po  velmi vyrov-
naném prvním kole o  vítězi. Rychlejší 
útok a  precizní nástřik předvedl tým 

Rakú (Radějovice – Křížkový Újez-
dec), který se s časem 18,18 s právem 
umístil na  prvním místě a  odvezl si 
na  rok putovní pohár našeho memo-
riálu. Stříbrné medaile jsme pověsili 
na krk týmu loňských vítězů z Kostelce 
nad Černými Lesy (čas 18,34 s) a  tře-
tí příčku obsadili domácí ze  Sloupu, 
kteří dostříkali v  čase 20,11  s. Velmi 
teplý den zpestřila dětem malováním 
na  obličej naše hasička Kačka Dufko-
vá, která neúnavně celé odpoledne 
tvořila na  tvářích dětí nejrůznější ob-
rázky. Kačko, moc děkujeme.
V  listopadu chystáme pravidelnou 
podzimní brigádu na  úklid hasičské 
zbrojnice a  jejího okolí. 19. listopa-

du nás čeká každoroční zhodnoce-
ní sportovní sezony mladých hasičů 
a  sportovních družstev v  restauraci 
U Petra na Hradišťku a první adventní 
neděli připravíme, stejně jako v  mi-
nulých letech, slavnostní rozsvícení 
vánočního stromu u  hasičské zbroj-
nice (27. 11. od  17 hodin), na  které 
si dovoluji srdečně pozvat všechny 
občany nejen ze  Sloupu. Dovolte mi 
popřát vám všem krásné a klidné pro-
žití vánočních svátků a příjemný vstup 
do nového roku 2017.
Bližší informace o našich aktivitách na-
jdete na www.sdhsloup.cz.

Zapsala Sváťa Chrastilová
 kronikářka sboru

Aktuálně z místních spolků

Akce SDH Sloup – léto a podzim 2016
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V  sobotu 19. listopadu dopoledne pro-
běhla tradiční podzimní brigáda a  od-
poledne se  konalo slavnostní vyhlášení 
7. ročníku interní soutěže mladých hasičů 
„Sloupecký hasič roku 2016“ a slavnostní 
ukončení letošní sportovní sezony v  již 
tradičním prostředí restaurace „U  Petra“ 
na Rajchardově. Třetí místo obsadil Jakub 
Kurz, druhé místo Tomáš Kaňka a  první 
místo a titul „Sloupecký hasič 2016“ ob-
hájila i po roce opět Markéta Vltavská.
O  týden později v  neděli 27. listopadu 
jsme již popáté rozsvítili vánoční strom 
pod hasičskou zbrojnicí. První adventní 
neděli zpříjemnili mladí hasiči zpěvem vá-
nočních koled, pro všechny byl na zahřátí 
přichystán svařák a  čaj. Předvánoční čas 
tak začal i ve Sloupu, a proto mi dovolte, 
abych vám jménem sloupeckých hasičů 
popřála krásné a  klidné vánoční svátky 
a příjemný vstup do nového roku 2017.

Sváťa Chrastilová

Aktuálně z místních spolků

i

Slavnostní vyhlášení 
„Sloupeckého hasiče roku 2016“

Trepka na  podzim nezahálí. Po  úspěšné 
realizaci Svatováclavských slavností jsme 
se odměnili výletem do Rudolfi na. Vlast-
ně nás odměnil Honza Holeňa (violon-
cellista České fi lharmonie). V  rámci dne 

otevřených dveří nás provedl budovou 
Rudolfi na. Dostali jsme se  i  do  prostor, 
kam se  veřejnost běžně nedostane, na-
příklad na střechu. Odpoledne jsme si po-
slechli vystoupení Cimbálky České fi lhar-

monie, ve  které Honza hraje. Cimbálka 
v  Dvořákově síni v  podání fi lharmoniků 
byl skvělý zážitek. Troufáme si říci, Honzo, 
že jsme na dobré cestě k výchově nových 
příznivců České fi lharmonie. 

Návštěva Rudolfi na
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Aktuálně z místních spolků

Spolek Daveláček se v letošním roce za-
měřil, kromě pravidelné podpory zne-
výhodněných rodin a pořádání akcí pro 
děti a výletů, na zorganizování ozdrav-
ného pobytu pro děti ze sociálně znevý-
hodněných rodin a umožnil jim týdenní 
pobyt na horách.

Spolek Daveláček a  sbírka oblečení 

a obuvi podzim–zima 2016

Stalo se již tradicí, že v říjnu probíhá pra-
videlná sbírka dětského oblečení a obu-
vi. Letošní sbírka, která byla rozšířena 
také o oblečení pro dospělé, se konala 
ve  dnech 14. a  15. října 2016 v  Hotelu 
Pivovar v Davli. Shromážděné oblečení 
bylo nabídnuto rodinám, o  které se  již 
staráme, případně dalším občanům, 
kteří nás oslovili s žádostí o pomoc. Ne-
využité darované oblečení bylo předá-
no další charitativní organizaci, se  kte-
rou spolupracujeme, a  tak posloužilo 
dalším potřebným lidem.
Děkujeme za podporu sbírky a věříme, 
že  stejně úspěšná bude i  jarní sbírka 
oblečení.

Partnerství s  Nadačním fondem 

AVAST

Spolek Daveláček úspěšně navázal 
na  loňskou spolupráci s  Nadačním 
fondem AVAST a s naší patronkou paní 
Marcelou Římalovou. Již v  loňském 
roce jsme od Nadačního fondu AVAST 
získali částku 20  000 Kč, kterou jsme 
použili na organizování výletů pro děti 
ze  sociálně znevýhodněných rodin. 
Navštívili jsme Českou televizi na Kav-
čích horách, zážitkový Duhový park 
Třebovle a jeli jsme na celodenní výlet 
na Sněžku.
Na  myšlenku uspořádání ozdravného 
pobytu nás přivedly samotné děti, 
protože se  jim naše jednodenní výle-
ty zdály moc krátké. Spolek Daveláček 
však nevlastní takové finanční pro-
středky, aby mohl financovat a  uspo-
řádat delší pobyt. Naději ke  splněné-
mu dětskému snu nám dala až  paní 
Marcela Římalová, která nám sdělila, 
že  se  opět můžeme se  svým projek-
tem zapojit a  požádat Nadační fond 
AVAST o podporu.

Sepsání projektu bylo jen administrativní 
záležitostí, protože ozdravný pobyt byl 
v našich hlavách již naplánován. Koncem 
června přišla radostná zpráva, že náš pro-
jekt byl podpořen částkou 30 000 Kč. Díky 
této fi nanční podpoře jsme mohli pro 
děti ze  sociálně znevýhodněných rodin 
v  době podzimních prázdnin uspořádat 
týdenní ozdravný pobyt na horách. Od 22. 
do 29. října jsme odjeli do Krkonoš do Vel-
kých Hamrů. Tento pobyt umožnil celkem 
třinácti dětem ze  sociálně znevýhod-
něných rodin prožít týden plný zážitků, 
výletů, exkurzí, soutěží a  mnoha dalšího. 
Během týdne mohly děti využívat vyhříva-
ný bazén, který byl součástí chalupy, a ně-
které děti se naučily i plavat. Pro děti jsme 
zorganizovali dvě exkurze. Navštívili jsme 
výrobnu dřevěných hraček DETOA Al-
brechtice a Výletní areál Pěnčín, kde si děti 
prohlédly výrobnu korálků a v dílničce si 
potom vytvořily na  památku vlastní mo-
zaiky. Část dopoledne jsme věnovali učení 
a úkolům, které si děti přivezly ze školy.
Celý týden děti soutěžily a  plnily zadání, 
za která dostávaly odměny. Největší odmě-
na měla děti ještě čekat po návratu domů, 
protože měly přislíbenu návštěvu kina.
Věříme, že s námi děti prožily příjemné 
týdenní prázdniny, na které budou rády 
vzpomínat.

Akce Daveláčku
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Naše poděkování náleží paní Marcele 
Římalové a  Nadačnímu fondu AVAST, 
bez nichž by se ozdravný pobyt pro děti 
v  Krkonoších nemohl konat. Velký dík 
za vaši pomoc a fi nanční podporu!

Davelské vánoční trhy

Letošní adventní čas jsme společně 
s  městysem Davle, SDH Davle a  Spol-
kem Trepka opět přivítali v  davelském 
parku uspořádáním II. vánočních trhů. 
Navázali jsme na loňské úspěšné konání 
vánočních trhů a pozvali řadu prodejců, 
kteří nám svým sortimentem, vlastní-
mi výrobky umožnili nakoupit vánoční 
dárečky. I letošní rok byl velmi úspěšný, 
přišlo mnoho návštěvníků a  atmosféra 
byla velmi příjemná. Spolek Daveláček 
nabízel vlastní malované hrnečky a sva-
řené víno, které bylo se  sudů Honzy 
Laššáka lahodné. Těšíme se na příští rok 
a 25. 11. 2017 na společné setkání v par-
ku při vůni svařeného vína.

Výlet do  kina a  na  vánoční trhy 

do Prahy

Děti na ozdravném pobytu v Krkonoších 
plnily úkoly a soutěže a měly za odměnu 
přislíbenou návštěvu kina. Sliby se mají 
plnit, takže děti vyjely 18. listopadu 
do kina na fi lm Lichožrouti. Celý týden 
před spaním jsme četli stejnojmennou 
knihu, takže o  to  více se  těšily. Všichni 
dostali nezbytný popcorn a  coca -colu 
a pak si užívaly, jak jen to děti dovedou. 

pokračování na str. 14
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Po  kině jsme šli procházkou na  smí-
chovské nádraží a autobusem domů.

Ta opravdová vánoční procházka Prahou 
děti čekala až  v  sobotu 3. prosince, kdy 
jsme si udělali výlet na Staroměstské ná-
městí k  vánočnímu stromečku a  potom 
do centra města, aby si děti užily vánoční 
atmosféru. Na Kampě nás všechny uchvá-
til mladík, který dělal obří bubliny, a velice 
se mu dařilo. Na Karlově mostě děti s nad-
šením poslouchaly snad každého muzi-
kanta, který tam byl. Obdivně sledovaly 
malíře a toužily nechat se taky vymalovat, 
ale nebyl na to čas. Tak alespoň na konci 
mostu vylezly děti do věže a kochaly se vý-
hledem na mosty, řeku i okolí. Při večerním 
návratu jsme ještě zašli na slíbenou večeři 
do McDonaldu, kde některé děti byly po-
prvé v  životě, a  náramně se  jim to  líbilo. 
Další výlet je plánovaný na 23. 12., půjde 
o návštěvu studia, kde děti vstoupí do svě-
ta virtuální reality. V lednu potom jedeme 
na  divadelní představení. Všechny výše 
jmenované aktivity jsme si mohli dovolit 
jen proto, že jeden z našich sponzorů nám 
poslal nemalou částku a přál si, abychom 
dětem zpříjemnili vánoční čas. Opravdu 
s velkou radostí tak činíme a ještě jednou 
moc děkujeme.

Nepál

Konec letošního roku byl věnován sbír-
ce pro Nepál. Martina Janoušová, která 
je členka Daveláčku, odjela 7. prosince 

do dětského domova v Nepálu, aby tam 
dětem ukázala naše české vánoční svátky 
a vyprávěla o našich tradicích. V domově 
v Káthmándú se díky tomu peče cukroví, 
připravují se ozdoby i bramborový salát. 
V dětském domově v Nepálu žije řada si-
rotků a dětí s velmi pohnutým osudem. 
Chtěli jsme děti potěšit osobním dárkem 
a pozdravem od našich dětí. Ve spoluprá-
ci se Základní školou v Davli vznikl nápad 
a děti z naší školy napsaly jednotlivým dě-
tem dle jmenného seznamu do dětského 
domova dopisy. Děti z 2. B. vyrobily přá-
níčka a děti 7., 8. a 9. tříd doplnily obálky 
svými dopisy. Dle prvních zpráv z Nepálu 
byla „Nepálčata“ radostí bez sebe, když 
držela obálky se  svým jménem. Jsme 
šťastní za  tuto reakci, protože po  doho-
dě se  zakladatelkou dětského domova 
Míšou Košťálovou půjde o  dlouholetý 
projekt mezi naší školou a „jejími dětmi“. 
Naše děti se už velice těší na  leden, kdy 
se  jim vrátí první odpovědi v  jejich, jak 
doufáme, dlouholeté korespondenci 
s dětmi z Nepálu. Více podrobností a ak-
tuálních zpráv i s fotografi emi můžete sle-
dovat na našich stránkách.

Poděkování za podporu

V  posledních měsících jsme se  stali 
útočištěm pro několik lidí, kteří se ocit-
li v nouzi. Bohužel se setkáváme s tím, 
že  do  vážných problémů se  lze dostat 
až  příliš snadno. Neočekávaně přijde 
vážná nemoc, opustí vás partner nebo 
příbuzní hledají pomoc pro dítě, jehož 

matka se  stala drogově závislou. Tako-
vým lidem se  náhle zbortí celý život 
a  hledají pomocnou ruku a „první po-
moc“. Děkujeme všem, kteří nás na na-
šich akcích podporují nebo fi nančně 
přispívají na transparentní účet, proto-
že bez této pomoci bychom ji nemohli 
poskytnout dále. V  letošním roce jsme 
přispěli na tábor, školu v přírodě, mimo-
školní činnost, obědy, školní pomůcky 
a zprostředkováváme vybavení domác-
ností a  jinou materiální pomoc, podle 
aktuálních potřeb rodin, kterým pomá-
háme. Velmi úspěšná byla také sbírka 
pro Jiříčka, který bojuje s  rakovinou 
a kterému jsme přispěli prostřednictvím 
Nadace Slon na splnění jeho snu. Díky 
vašim příspěvkům jsme mohli Jiříčkovi 
zaslat celkovou částku 25  000 Kč. Věří-
me, že  zdravotní stav umožní Jiříčkovi 
splnit jeho přání. Děkujeme vám všem, 
kterým nejsou osudy druhých lhostej-
né. Stále je mezi námi mnoho těch, kteří 
pomoc potřebují.
Děkujeme vám za  celoroční podporu 
a pomoc, velmi si jí vážíme.
O naší další působnosti a všechny aktu-
ální informace se dočtete na webových 
stránkách www.davelacek.cz

Všem čtenářům přejeme krásné, šťast-
né a pokojné vánoční svátky a v novém 
roce pevné zdraví, štěstí, životní optimi-
smus, radost, úsměv a naději.
Těšíme se na setkání s vámi.

Spolek Daveláček

Aktuálně z místních spolků

dokončení ze str. 13
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V rámci bohatého programu XXI. roční-
ku mezinárodního festivalu Vejvodova 
Zbraslav, který se  konal v  termínu 23.–
25.  9.  2016, zavítala v  pátek do  Davle 
kapela 70 er Band z Německa.
Součástí festivalu je soutěžní přehlídka, 
která je vypsaná pro malé dechové or-
chestry do  25 hráčů (včetně dirigenta). 
Orchestry nejsou zařazovány do  vý-
konnostních kategorií, ale musí zařadit 
do soutěžního programu určenou sklad-
bu – tentokrát to byla skladba Jaromíra 
Vejvody: MUZIKO, MUZIKO ČESKÁ v or-
chestrálním provedení (beze zpěvu).
Pro zúčastněné orchestry jsou připra-
vena mimo jiné v  programu veřejná 
vystoupení v  okolí Zbraslavi (zpravidla 
ve Vraném n/Vlt., Jílovišti a Davli) a kon-
cert ve stanu na Zbraslavském náměstí.
Zajištění podmínek pro krátkodobé 
vystoupení festivalové kapely v  Da-
vli a  jejich pohoštění mají v  režii čle-
nové Vltavanu Davle MVDr.  František 
Dolejší a  Václav Benda. Přestože au-
tobus s kapelou přijel do Davle s více 
než hodinový zpožděním, jeho přijetí 
i vystoupení bylo příjemné a odehrálo 
se v přátelské až kamarádské atmosfé-
ře. Již sama skutečnost, že  si tato ka-
pela přála vystoupit v  Davli, byla pro 
nás (více než 50 účastníků) zajímavá. 

Brzy se  ukázalo proč. Dirigentem ka-
pely byl pan Josef Jiskra, který se na-
rodil v roce 1935 v Benátkách – tehdy 
okres Litomyšl. Po  úspěšném složení 
absolventských zkoušek na  konzer-
vatoři (1958) a  dvouleté vojenské 
základní službě u  vojenských hudeb 
v Prachaticích a Domažlicích nastoupil 
na  místo pozounisty v  symfonickém 
orchestru ve  Františkových Lázních, 
kde však pobyl jen krátce. V Karlovar-
ském symfonickém orchestru od roku 

1962 pak hrál v  trombonové skupině 
více než 17 roků.
V roce 1979 se rozhodl vysídlit s celou 
rodinou do Německé spolkové repub-
liky, kde se zcela věnoval hudbě a kom-
ponování. Založil Seniorenorchester 
Hohenlohe (tento hostoval v  kvĕtnu 
2006 v klášterních zahradách v Litomy-
šli a v Benátkách). Pan Jiskra několikrát 
opustil post kapelníka a posluchačům 
v  krátkosti sdělil v  češtině, proč se  tě-
šil do  Davle. Česko považuje pořád 
za  svůj domov (setkal se  zde se  ses-
trou). Teplé počasí, dechová hudba, 
i  přátelské posezení v  nás zanechalo 
příjemné vzpomínky.

Text: MVDr. Eduard Slanec
Foto: Ing. Josef Bílek

Při slavnostním otevření Muzea li-
dových staveb (skanzenu) v  Kouřimi 
30.  července 2016 jsme měli tu mož-
nost se  setkat s  poslankyní Parlamen-
tu ČR, členkou rozpočtového výboru 
a  členkou výboru pro veřejnou správu 
a  regionální rozvoj Ing.  Věrou Kovářo-
vou. Během naší debaty projevila zájem 
a  činnost spolků Vltavanu a  zejména 
přípravy žádosti na zapsání na národní 
seznam nehmotného kulturního dědic-
tví a přislíbila návštěvu.
V  souvislosti s  přípravou programu 
spolků Vltavanu na  rok 2017 a  zpraco-
vání podkladů pro žádost o  zapsání 
Vltavanu Čechy na národní Seznam ne-

hmotného kulturního dědictví Minister-
stva kultury ČR a s  tím spojené aktivity 
spolupráce se  třemi školami, které mají 
zájem na projektování a realizaci někte-
rých výrobků souvisejících s prací šífařů 
a vorařů na Vltavě, jsme paní poslankyni 
7. 10. 2016 pozvali na jednání do vý-
boru Vltavanu Čechy. Klubovna, 
muzeum v Davli a  i celý záměr pro 
rok 2017 Vltavanu Čechy se  jí líbil 
a  přislíbila pomoc na  Ministerstvu 
kultury při kladném vyřízení grantu 
na  projektování a  výrobu modelu 
šífu ve  školách, se  kterými máme 
uzavřené smlouvy, a rovněž pomoc 
při získání sponzorů pro postavení 

třech tabulí vorů ke  120. výročí vzniku 
Vltavanu Davle. V zápise Pamětní knihy 
uvedla, že  předpokládá, že  to  není její 
poslední návštěva spolku v Davli.

Text: MVDr. Eduard Slanec
Foto: Ing. Josef Bílek

Vejvodova Zbraslav 2016

Poslankyně Věra Kovářová ve Vltavanu Čechy
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inzerce

„Co by  na  takových slavnostech ne-
mělo chybět?“ říkali jsme si, když jsme 
se  scházeli v  naší venkovní klubovně 
u  Ježdíků na  zahradě a  plánovali již 
2. ročník Svatováclavských slavností.
Téma středověku bylo zřejmé na  první 
pohled – dobové kostýmy, stánky s drob-
nými výrobky a  chutným jídlem. Děti si 
užily tvořivé dílničky a  všichni návštěv-
níci mohli vidět krátkou divadelní skeč 
na téma svatý Václav. Tento den jsme si 
mohli užít nejen díky Trepce, ale ruku 
k dílu přiložili i všichni naši kamarádi.
Zkušenosti z  loňského ročníku se  nám 
zúročily při shánění kostýmů a oslovová-
ní prodejců. Objevilo se  i pár takových, 
kteří si naopak našli nás. Většina byla 
z  blízkého okolí, což nás těšilo nejvíce. 
Proč nakupovat daleko, když máme pěk-
né věci vlastně „u nosu“ a někdy o nich 
ani nevíme. Dílničky pro děti? Ty nám 
jdou nejlépe – výroba korunek, mečů 
a  navlékání korálků a  trocha středově-
kého sportu, například kuželky, chůdy, 
šplhání po  laně. Letos nám opět velmi 
pomohla Jitka Emlerová s  výrobou le-
vandulových vonných tyčinek, Monika 
Petrášková se  svými vonnými solemi, 
paní Kostečková se zdobením perníčků 
a umělecký řezbář Míra, který ukázal dě-
tem práci se  dřevem. Zvláště si vážíme 
přátelské pomoci Domu dětí a mládeže 
až z Poděbrad, která děti zabavila výro-
bou mandal z barevných písků.

Velkou výzvou se pro nás stala 
realizace historické divadelní 
hry. Již vloni jsme o  divadle 
uvažovali, ale nápad potřebo-
val dozrát, a  letos nastal čas 
na  jeho uskutečnění. Hru na-
psal Karel Ježdík, který je zku-
šený ochotník, a  vlastně jsme 
zjistili, že  umí psát skvělé scé-
náře a  ještě lépe režírovat.  
Hra byla napsána za dva týdny, 
zkoušelo se  tři týdny a  origi-
nální kostýmy byly vytvořeny 

technikou „recyklo hand made“. 
Obsazování do rolí bylo jedno-
značné: Václava musí hrát Vác-
lav (Nepraš), Ludmilu Ludmila 
(Ježdíková), pohanku Draho-
míru Petra (Klusoňová roz. Po-
hanová), Boleslava, který nemá 
rád Němce, Jaromír Němec 
a  polského kněze Krastěje náš 
kamarád z Ameriky Jerrod, kte-
rý neumí tak dobře česky. Zabi-
jáky hráli velcí chlapi Libor (Te-
sař) a Jirka (Klusoň). Jak je vidět, 
bez hasičů by  to  nešlo a  tato 
věta zde platí dvojnásob.  
Rádi s námi spolupracují a jsou 
ochotní s  námi jít do  spousty 
bláznivých nápadů. Celé před-
stavení doprovázely nápadité 
a výstižné kresby Amelie Toma-
nové. A nejednou zazněla otáz-
ka, kterého výtvarníka že  jsme 
to  oslovili.  Krátké, vtipné 
a  historii vystihující představe-
ní slavilo úspěch. Jestliže vše 
dobře dopadne, budeme mít 
příležitost potěšit naším před-
stavením i žáky ZŠ Davle.
Laťku jsme si nasadili vysoko, ale 
výzvy máme rádi a nápady nám 
nechybějí. Na  jejich realizaci 
budeme nadále hledat další lid-
ské a fi nanční zdroje, abychom 
mohli nabídnout příležitost více 
lidem z našeho okolí.
Na  závěr je třeba říct, že  Sva-
továclavské slavnosti se  vyda-
řily, počasí nám přálo a těšíme 
se na další ročník. 

Jak jsme v Davli slavili svatého Václava
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Jak ukázal 56 účastníkům výlet 
28.  9.  2016 pořádaný výše uvedenou 
„cestovní kanceláří“ Boubetour je stá-
le v  naší zemi, někdy zapomenutého 
nebo neznámého, co poznávat. Orga-
nizátoři, dlouholetý člen Vltavanu Da-
vle Václav Benda a paní Věra Boušková, 
připravili pro nás program a  cestování 
ve  výborném autobuse s  příjemným 
řidičem ke  spokojenosti všech. Jako 
vždy komentáře během jízdy Václava 
Bendy jsou nezapomenutelné a  těžko 
reprodukovatelné. Již výjezd z  Davle 
od  benzinky od  samého počátku pro-
bíhal v přátelské a sváteční náladě. Bylo 
hezké sluneční počasí a  svatého Vác-
lava. Co k  tomu dodat. První zastávka 
byla na  Svaté Hoře. Většina z  nás toto 
posvátné místo v minulosti někdy opa-
kovaně navštívila, ale opakování matka 
moudrosti a u seniorů dvojnásob. Proto 
v krátkosti.
Dějinné počátky Svaté Hory jsou opře-
deny pověstmi. Kdy byla postavena 
původní kaplička, není známo. Dle po-
věsti ji dal postavit již ve  13. století ry-
tíř z rodu Malovců jako dík Panně Marii 
za vyslyšené prosby, když ho ochránila 
před pronásledujícími loupežníky. Po-
dle jiných zpráv byla postavena o století 
později. Zasvěcena byla zřejmě od  po-
čátku Nanebevzetí Panny Marie.

Kaple byla vyzdobena nástěnnými mal-
bami krátce po  dokončení stavby. Bal-
bín ji kladl do  doby krále Vladislava II. 
nebo do prvních let panování Ferdinan-
da I. (1. třetina 16. století). Na  severní 

straně ve  svahu směrem k  městu stála 
poustevna, malá roubená chatrč, do níž 
v 16. a 1. polovině 17. století ustavovala 
poustevníky příbramská obec.
Smyslem cesty zbožných poutníků bylo 
uctívání Panny Marie, kterou zosobňova-

la známá soška Panny Marie Svatohorské. 
Ta ovšem v původní kapli nebyla, ale byla 
v kapli v příbramské tvrzi.
Roku 1513 zastavil král Vladislav II. Pří-
bram a  celé panství bratřím Pašíkům 
z Komárova.
Z řady poustevníků, kteří spravovali sva-
tohorskou kapli, byl nejproslulejší Jan 
Procházka, kterému se  po  třech dnech 
pobytu 10.  6.  1632 vrátil zrak. Byla 

to  událost, která uvedla Svatou Horu 
v širší známost.
V  době třicetileté války byla svěřena 
správa (1647) nad Svatou Horou břez-
nickým jezuitům, kteří o ni již dříve vel-
mi usilovali. Vytušili, že poutní kaplička 
s tehdy již proslulou mariánskou soškou 
je ideální poutní místo, z  něhož díky 
skvělé poloze v samém středu Čech lze 
vybudovat nejslavnější mariánské pout-
ní místo v zemi.
O současnou podobu se zasloužil slavný 
vlašský architekt Carlo Lurago. Centrální 
svatyně na  vyvýšené terase obklopena 
kaplemi a pod terasou ambitem.
Po  dočasném zrušení jezuitského řádu 
v  roce 1773 správu převzali světští ad-
ministrátoři a od roku 1861 dostali Sva-
tou Horu do správy redemptoristé (kon-
gregace Nejsvětějšího Vykupitele), kteří 
zde působili do roku 1950. V roce 1903 
dali kostel opravit a papež Pius X. pový-
šil Svatou Horu na „baziliku“. Otevřené 
kaple obdržely ještě několik nových ol-
tářů a konečně bylo v letech 1928–1932 
důstojně upraveno i  prostranství před 
hlavní, Pražskou branou.

Boubetour stále svěží
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Mikuláš s čertem a andělem svou letošní 
první nadílku pro děti přivezli do Davle. 
V sobotu 3. prosince se konala již tradiční 
Mikulášská. Pro děti byl připraven 
hudební pořad „Kde se  vzaly Vánoce“ 
plný koled, lidových písní, poezie 

a vyprávění o původu vánočních svátků 
a  zvycích v  Čechách a  ve  světě. Děti si 
zazpívaly, zahrály na  různé hudební 
nástroje a  byly součástí hudebního 
pořadu, který pro ně připravil Petr Kubec 
a jeho hudební agentura. V závěru pro-

gramu přišel do  sálu Mikuláš s  čertem 
a andělem. Některé děti se rázem držely 
svých rodičů a ty odvážnější Mikulášovi 
zazpívaly nebo přednesly básničku. Asi 
máme v  Davli děti hodné a  poslušné, 
protože čert odešel do pekla s prázdným 
pytlem a  všechny děti byly odměněny 
balíčky s nadílkou. Mikulášskou pro děti 
organizoval městys Davle, kterému patří 
velké poděkování.

Co se děje kolem nás

Kafíčko pro seniory

Mikulášská nadílka

Celý areál poutního místa vyžadoval 
v průběhu věků soustavnou péči a ně-
kolikrát i velkou opravu či rekonstrukci. 
27. dubna 1978 v  odpoledních hodi-
nách vypukl na Svaté Hoře veliký požár, 
který zcela zničil střechu kláštera, pro-
boštství a  severní části ambitů včetně 
věže s hodinami. Kromě maleb bylo vše 
obnoveno do  roku 1982 (k  250.  výročí 
korunovace milostné sošky Panny Ma-
rie).
Od 24. března 1990 je duchovní správa 
Svaté Hory opět svěřena kněžím kon-
gregace Nejsvětějšího Vykupitele – re-
demptoristům. Roku 1993 byly zrekon-
struovány Svatohorské schody, které 
byly v podstatě zříceninou.
Po dvouhodinové prohlídce Svaté Hory 
jsme pokračovali do Blatné na prohlíd-
ku zámku. I  zde bylo co vidět. Skupina 
byla rozdělena. První část měla možnost 
navštívit překrásný park s  daňčí zvěří 
a  pávy nebo navštívit cukrárnu. Druhá 
část pak absolvovala prohlídku zámku. 
Po hodině jsme se vystřídali. Naše prů-
vodkyně byla skvělá a její působivý vý-
klad se všem líbil.
Dnešní zámecký soubor Blatná patří 
nesporně mezi stavební historicky nej-
hodnotnější a  architektonicky nejvý-
znamnější památky svého druhu u nás. 
Vedle Švihova a  Červené Lhoty je jed-

ním z  nejzachovalejších vodních pan-
ských sídel v  České republice zejména 
proto, že  se  během svého vývoje na-
cházel převážně v  držení významných 
šlechtických rodů. Blatná byla místem, 
kde se rodily a přetvářely dějiny střední 
Evropy.
Písemné zprávy dokládají držbu Blatné 
světskými feudály. Byl to rod Bavorů, dále 
páni z Rožmitálu, kteří přestavěli původní 
románské sídlo na gotickou pevnost
Pro vysokou zadluženost musel posled-
ní majitel Adam Lev zámek a městečko 
Blatná v  roce 1555 prodat sestrám Ka-
teřině a  Anně Řepickým ze  Sudoměře. 
Od nich blatenské panství kupuje v roce 
1560 Kateřinin manžel Zdeněk z  rodu 
Šternberků. Dva roky po  Šternberko-
vě smrti koupil Blatnou v  roce 1577 
Jan z  Rozdražova ze  starého polského 
rodu hrabat Rozdražovských. Postupně 
se majiteli stávají Serenyiové, kteří drželi 
Blatnou až do konce 18. století. S novou 
vrchností se  přihlásila nová, tentokrát 
již barokní epocha. Roku 1798 koupil 
Blatnou od bratrů Serenyiů Václav Karel 
(Wenzel Karl) Hildprandt z  Ottenhau-
sen, šlechtic původem z Tyrolska
Koncem 40. let 20. století zámek převza-
la Národní kulturní komise a po komu-
nistickém převratu byl Hildprandtům 
majetek zkonfi skován v roce 1952. Bed-

řichu (Friedrichu) Hildprandtovi s man-
želkou Cornelií a dcerami bylo po  roce 
1958 umožněno, díky stykům rodiny 
s císařem Haille Selassie I., legálně emi-
grovat do Etiopie. V držení Václava Karla 
a jeho potomků setrvala Blatná, s vynu-
ceným přerušením v  době komunistic-
ké éry, až do současnosti. Po roce 1991 
se panství vrátilo do rukou rodiny Hild-
prandtových, konkrétně manželky Bed-
řicha Hildprandta (zemřel v  roce 1981 
v Německu) Cornelie a jejich dvou dcer 
Josefi ny a  Jany. Současní majitelé jsou 
synové Josefi ny a Jany, kteří se intenziv-
ně zabývají jeho obnovou a zpřístupně-
ním pro návštěvníky.
Zámek se mimo jiné honosí jednou z nej-
větších sbírek loveckých trofejí v Česku. Pa-
mátky na etiopský pobyt tvoří dnes pouta-
vou součást zámecké expozice.
Po  návštěvě parku a  zámku v  Blatné 
jsme již mírně unavení cestovali na po-
slední místo našeho výletu, a  to do re-
staurace Stáni Kortánové do Malé Hraš-
tice, kde jsme měli připravené jídelní 
menu. Katův šleh a kachničku. Vše bylo 
výborné a  kolem 18. hodiny jsme vý-
let ve  vší spokojenosti a  zdraví v  Davli 
ukončili. Organizátorům ještě jednou 
dík a těšíme se na další takový výlet.

Text: MVDr. E. Slanec
Foto: Ing. Josef Bílek.

13. kafíčko pro seniory uspořádal měs-
tys Davle v sobotu 3. prosince a velmi 
nás potěšil velký zájem a účast návštěv-
níků. Program připravila opět Hudební 
agentura Petra Kubce, který osobně 
představil komponovaný hudební po-
řad „Ježek, Voskovec a  Werich“. Mohli 

jsme se  zaposlouchat do  jazzových 
skladeb českého skladatele a klavíristy 
Jaroslava Ježka, které psal pro Osvobo-
zené divadlo Voskovce a Wericha. Řada 
jeho písní určených k divadelním hrám 
a fi lmům téměř zlidověla a jejich texty 
jsou všeobecně známé. Stylové oble-

čení, dekorace a  mnoho rekvizit nám 
programem přiblížilo atmosféru první 
poloviny 20. století. Z  reakcí publika 
bylo patrné, že se pořad líbil a návštěv-
níky potěšil.
Kafíčko je organizováno tradičně pod 
záštitou městyse Davle, poděkování pa-
tří Janě Cerhové, které zařídila dodání 
vynikajících koláčků ze  Staročeské pe-
kárny s.r.o.
Těšíme se v příštím roce na společné se-
tkání při 14. kafíčku pro seniory.
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Zajímavosti

Ve  čtvrtek 15. 7. byla v  Davli slav-
nostně otevřena naučná stezka Střed 
Čech. Na  zalesněném kopci Ďábel 
s  nadmořskou výškou 398  m n. m. 
se  nachází bod, odkud je vzdálenost 
na  hranice Čech s  Moravou, Pol-

skem, Německem a  Rakouskem vždy 
105  km, tedy pomyslný geometrický 
střed Čech. Ďábel je malebným vr-
chem, který spolu s  Medníkem, sou-
tokem Vltavy se  Sázavou a  Ostrovem 
sv. Kiliána utváří přírodní kulisu měs-
tyse Davle, která je více než tisíc let 
středem života v celé oblasti.
Nechte se vést naučnou stezkou v celko-
vé délce 4 km, která vás provede z Da-
velského parku, centrem městyse, dále 
přes Starý davelský most, kolem nádraží 

a místní částí Sázava k altánu, kde si mů-
žete vychutnat jedinečný výhled na Da-
vli a  údolí řeky Vltavy. Zpět se  můžete 
vydat po  stejné trase nebo zvolit alter-
nativní cestu s výhledem na geometric-
ký střed Čech na  vrcholu kopce Ďábel. 

Stezka vás povede za poznáním krajiny 
a  přírody, jež tak silně ovlivňují životy 
lidí, kteří žijí na soutoku dvou řek. Na de-
víti informačních panelech společně 
poodkryjeme dávnou historii benedik-
tinského kláštera na Ostrově, slovanské-
ho hradiště či středověkého městečka 
Sekanka na  protilehlém ostrohu vypí-
najícím se nad soutokem, ale podíváme 
se  i  do  minulosti nedávné. Dozvíte se, 
jak obyvatele Davle a  Sázavy dokážou 
sužovat povodně a  jak slavný železný 

most po  stu letech konečně dostal své 
jméno. V  rámci výstavby naučné stez-
ky vzniklo v  parku odpočinkové místo 
s otevřeným grilem, kde si můžete sami 
ogrilovat něco dobrého či si jen odpoči-
nout ve stínu vzrostlých stromů.

Naučná stezka Střed Čech v číslech

Délka trasy: 1,6 km

Počet zastavení: 7

Celková délka při volbě alternativní trasy: 4 km

Počet zastavení: 9

Investor: Středočeský kraj a městys Davle

Instalace: městys Davle, www.mestysdavle.cz

Informační leták naučné stezky Střed 
Čech s  vyznačením trasy je k  dostání 
zdarma na Úřadě městyse Davle.

Městys Davle ve  spolupráci s  Turis-
tické známky s. r. o. připravil vydání 
vlastní nálepky No. 1165 Ostrovský 
klášter – Davle, kde hlavním motivem 
je obraz akademické malířky Cyrily 
Dítětové. Součástí nálepky je též QR kód 
audioprůvodce, který informuje o histo-
rii a současnosti Davle a historii kláštera 
Stětí sv. Jana Křtitele na Ostrově. Věříme, 
že nálepka stejně jako známka a naučná 
stezka Střed Čech přiláká do  Davle 
další návštěvníky. Turistická nálepka je 
v prodeji od října tohoto roku.

Otevření naučné stezky Střed Čech v Davli

Turistická nálepka Ostrovský klášter – Davle
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